



ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដឹកនាំអ្នក

The Holy Spirit Leads You

ព្រះគម្ពីរបានមានព្រះបន្ទូលថា “ប្រសិនបើយើងមានជីវិតដោយសារព្រះវិញ្ញាណមែន យើងក៏ត្រូវប្រតិបត្តិតាម ព្រះវិញ្ញាណដែរ” (កាឡាទី ៥:២៥)។ យើងមិនគ្រាន់តែទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែ យើងត្រូវតែប្រព្រឹត្តតាម ព្រះវិញ្ញាណផងដែរ។ សារកប៉ូលបានព្យាបាលអំពីគ្រិស្តបរិសុទ្ធមួយចំនួនដែលមិនបានប្រព្រឹត្តតាមព្រះវិញ្ញាណ។ គាត់បានមាន ប្រសាសន៍ដោយមិនសប្បាយចិត្តថា៖ “មកពីបងប្អូននៅតែមានចិត្តគំនិតជាមនុស្សលោកីយ៍ដដែល។ ក្នុងចំណោមបងប្អូន បើនៅតែមានការច្រណែនទាស់ទែងគ្នាដូច្នោះ សអោយឃើញថាបងប្អូននៅតែមានចិត្តគំនិតជាមនុស្សលោកីយ៍ ហើយបង ប្អូនរស់នៅតាមរបៀបមនុស្សធម្មតាដដែល។” (១កូរិនថូស៣:៣)

នៅក្នុងសៀវភៅ *ការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ* របស់លោកវីលឡាដ ខេនធីឡាន (Willard Cantelon) បង្ហាញពី សារៈសំខាន់នៃការរស់នៅតាមព្រះវិញ្ញាណ។ “ទោះបីមនុស្សម្នាក់ទទួលបានព្រះអំណោយទានខាងវិញ្ញាណច្រើនយ៉ាងណា ក៏ដោយ គាត់មិនអាចសម្រេចអ្វីបានឡើយ ប្រសិនបើគាត់មិនបានរស់នៅតាមព្រះវិញ្ញាណ” (ទំព័រ ២៩)។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏ វិសុទ្ធយាងមកដើម្បីសម្តែងសេចក្តីពិតដល់យើង។ ប៉ុន្តែ តើព្រះអង្គអាចបង្រៀនយើងតាមរបៀបណា ប្រសិនបើយើងមិន យកចិត្តទុកដាក់នឹងព្រះគម្ពីរជាព្រះបន្ទូលនៃសេចក្តីពិត? ព្រះអង្គយាងមកប្រទានអំណាចដើម្បីធ្វើបន្ទាល់ និងមាន អំណាចដើម្បីអធិស្ឋាន។ ប៉ុន្តែ តើព្រះអង្គអាចសម្តែងការអស្ចារ្យតាមរយៈយើង និងក្នុងយើងដោយរបៀបណា ប្រសិនបើ យើងនៅស្ងៀមក្នុងជំនឿ ហើយមិនយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការអធិស្ឋាន?

ការប្រព្រឹត្តតាមព្រះវិញ្ញាណ មានន័យថាអនុញ្ញាតឱ្យព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដឹកនាំអ្នក។ ប៉ុន្តែ តើព្រះអង្គដឹកនាំអ្នកតាម របៀបណាខ្លះ? មេរៀននេះឆ្លើយតបនឹងសំណួរសំខាន់នេះ។

គម្រោង

- ក. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក តាមរយៈព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ He Leads You by God's Word
- ខ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក តាមរយៈក្រុមជំនុំ He Leads You by the Church
- គ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក តាមរយៈព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណ He Leads You by Spiritual Gifts
- ឃ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក តាមរយៈនិមិត្ត សុបិន និងស្ថានភាព He Leads You by Visions, Dreams, and Circumstances

គោលដៅ

- ១. បង្ហាញពីរបៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រើព្រះគម្ពីរ ដើម្បីដឹកនាំពួកអ្នកជឿ។
- ២. រៀបរាប់ពីតួនាទីនៃប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់ គឺក្រុមជំនុំ។
- ៣. បង្ហាញពីខ្នាតគំរូទាំងប្រាំដែលព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណត្រូវបំពេញ។
- ៤. បង្ហាញពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់អាចដឹកនាំអ្នកតាមរយៈនិមិត្ត សុបិន និងស្ថានភាព។

ក. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក តាមរយៈព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់

He Leads You by God's Word

គោលដៅទី១. បង្ហាញពីរបៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រើព្រះបន្ទូល ដើម្បីដឹកនាំពួកអ្នកជឿ។

មនុស្សខ្លះពឹងផ្អែកលើហោរាសាស្ត្រ និងគ្រូទាយ។ ប៉ុន្តែ អ្នកមានមិត្តសម្លាញ់ម្នាក់ ដែលដឹងពីអនាគត។ ទ្រង់ជ្រាបពីអ្វីដែលល្អបំផុតសម្រាប់អ្នក។ ព្រះអង្គស្រឡាញ់អ្នក ហើយទ្រង់សព្វព្រះហឫទ័យចង់ដឹកនាំអ្នកក្នុងគ្រប់ការសម្រេចចិត្តរបស់អ្នក។ ទ្រង់ជាព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

លំហាត់អនុវត្ត

១ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមានសមត្ថភាពដឹកនាំអ្នក ពីព្រោះទ្រង់ជ្រាប.....
ហើយទ្រង់.....អ្នក។

ព្រះគម្ពីរ ជាផែនទីដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រើ ដើម្បីដឹកនាំអ្នកទៅកាន់ស្ថានសួគ៌។ ជារៀងរាល់ថ្ងៃ ព្រះអង្គជួយអ្នកឱ្យប្រើស្ថានភាពរបស់អ្នកជាការបង្រៀនព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ហេតុដូច្នេះ វាមានសារសំខាន់ខ្លាំងណាស់សម្រាប់អ្នកក្នុងការអានព្រះគម្ពីរជារៀងរាល់ថ្ងៃ ។

ពេលខ្លះ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនឹងមានព្រះបន្ទូលមកកាន់អ្នក តាមរយៈខគម្ពីរណាមួយ នៅពេលអ្នកអាន។ យូរៗទៅ គ្រិស្តបរិស័ទមួយចំនួនបាននិយាយថា នៅក្នុងការសិក្សាដោយការអានព្រះគម្ពីរបស់ពួកគេ ខគម្ពីរនោះហាក់បីដូចជា លេចចេញមកពីទំព័រនោះតែម្តង។ ខគម្ពីរនោះជាព្រះបន្ទូលលើកទឹកចិត្ត ឬ ជាព្រះបន្ទូលព្យាបាលពួកគេ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនឹងជួយអ្នកឱ្យរំលឹកខគម្ពីរ ដែលអ្នកចងចាំ។ ដូច្នោះ នៅពេលដែលជួបការល្បួង ខគម្ពីរនោះនឹង លេចចេញពីក្នុងគំនិតរបស់យើងប្រៀបដូចជាការដាស់តឿន។ ទំនុកតម្កើង ១១៩:៩ “តើមនុស្សកំលោះត្រូវធ្វើយ៉ាងណា ដើម្បីអោយកិរិយាមារយាទរបស់ខ្លួនបានល្អត្រឹមត្រូវ? គឺដោយប្រតិបត្តិតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ។”

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក៏នឹងមានព្រះបន្ទូលមកកាន់អ្នក តាមរយៈការបង្រៀនព្រះគម្ពីរ។ វាអាចជាការអធិប្បាយ ឬ ការ បង្រៀនក្នុងក្រុមជំនុំ តាមរយៈវិទ្យុ សមាគមព្រះគម្ពីរ អក្សរសាស្ត្រខាងព្រះគម្ពីរ និងមុខវិជ្ជាសិក្សាដូចយើងកំពុងតែរៀន។ ការបង្រៀនទាំងនេះសុទ្ធតែរបៀបដែលព្រះអង្គជ្រើសរើសដឹកនាំអ្នក ទៅកាន់គ្រប់ទាំងសេចក្តីពិត។ សូមចងចាំកណ្តាគម្ពីរ យ៉ូហាន ១៦:១៣។

លំហាត់អនុវត្ត

២ ចូររំលឹកឡើងវិញពីខគម្ពីរចងចាំ យ៉ូហាន ១៦:១៣។

៣ ចូរទន្ទេញចងចាំកណ្តាគម្ពីរទំនុកតម្កើង ១១៩:៩។

៤ ចំណុចខាងក្រោមនេះជារបៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអាចប្រើព្រះគម្ពីរដើម្បីដឹកនាំអ្នក។ ចូរគូសបន្ទាត់មួយខាងក្រោម ចំណុចដែលអ្នកច្រើនធ្វើញឹកញាប់។

- អានព្រះគម្ពីរ។
- ទន្ទេញខគម្ពីរ។
- ស្តាប់សេចក្តីអធិប្បាយ។
- ចូលរួមរៀនថ្នាក់ព្រះគម្ពីរ។
- អានសៀវភៅដែលពន្យល់បកស្រាយសេចក្តីពិតក្នុងព្រះគម្ពីរ។
- សិក្សាមុខវិជ្ជាព្រះគម្ពីរ។

ខ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នកតាមរយៈក្រុមជំនុំ He Leads You by the Church

គោលដៅទី២. អ្វីៗរាប់ពីគ្នាទៅវិញទៅមកប្រយោជន៍ព្រះជាម្ចាស់ គឺក្រុមជំនុំ។

កុមាររៀនដើរ និងយាយ រត់ លេង និងធ្វើការមកពីគ្រួសាររបស់ពួកគេ។ ពេលអ្នកបានកើតជាថ្មីម្តងទៀត ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានបង្កើតអ្នកជាផ្នែកមួយនៃគ្រួសាររបស់ព្រះជាម្ចាស់ នោះជាក្រុមជំនុំរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូគ្រីស្ទ។ ទ្រង់សព្វព្រះហឫទ័យឱ្យអ្នកទទួលជំនួយពីបងប្អូនប្រុសស្រីក្នុងព្រះគ្រីស្ទ ដែលពួកគេអាចផ្តល់ដល់អ្នក។ អ្នកនឹងរកឃើញការដឹកនាំ ការបង្រៀន និងជំនួយ នៅពេលដែលអ្នកជាកម្មសិទ្ធិរបស់ក្រុមជំនុំតាមតំបន់។ សូមប្រាកដច្បាស់ថា ក្រុមជំនុំនោះជាក្រុមជំនុំដែលជឿព្រះគម្ពីរ ធ្វើតាមព្រះគម្ពីរ ចេះបង្រៀន និងព្រមទទួលយកកិច្ចការរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

ព្រះគ្រីស្ទបានដាក់ត្រួតពិនិត្យ គ្រូបង្រៀន និងអ្នកដឹកនាំដទៃទៀតក្នុងក្រុមជំនុំ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានព្រះអំណោយទាន និងអំណាចពិសេសដល់ពួកគេដើម្បីឱ្យពួកគេអាចធ្វើការបានយ៉ាងល្អប្រសើរ។

“គឺព្រះអង្គហើយ ដែលបានប្រទានអោយអ្នកខ្លះមានមុខងារជាសាវ័ក អោយអ្នកខ្លះថ្លែងព្រះបន្ទូល អ្នកខ្លះផ្សាយដំណឹងល្អអ្នកខ្លះជាអ្នកគង្វាល និងអ្នកខ្លះទៀតជាអ្នកបង្រៀន ដើម្បីរៀបចំប្រជាជនដ៏វិសុទ្ធអោយបំពេញមុខងារបំរើ និងកសាងព្រះកាយរបស់ព្រះគ្រីស្ទឡើង។” (អេភេសូ ៤:១១-១២)

សមាជិកក្រុមជំនុំនីមួយៗ ត្រូវពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ នៅពេលដែលអ្នកដឹកនាំបានទទួលការដឹកនាំពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ក្រុមជំនុំទាំងមូលអាចធ្វើការជាមួយគ្នាដោយសុខក្សេមក្សាន្ត។ មនុស្សម្នាក់ៗនឹងធ្វើកិច្ចការរបស់គេផ្ទាល់យ៉ាងមានប្រសិទ្ធភាពក្នុងគម្រោងផែនការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។

លំហាត់អនុវត្ត

៥ ចូរអធិស្ឋានសម្រាប់ត្រួតពិនិត្យរបស់អ្នក និងអ្នកដឹកនាំដទៃផ្សេងទៀត ដែលពួកគេបន្តពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

គ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នកតាមរយៈព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណ

He Leads You by Spiritual Gifts

គោលដៅទី៣. បង្ហាញពីខ្នាតគំនូរនាំដៃព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណត្រូវបំពេញ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានព្រះអំណោយទានខាងវិញ្ញាណសម្រាប់គ្រីស្ទបរិសុទ្ធគ្រប់រូប។ ព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យចង់ឱ្យយើងទទួលយកព្រះអំណោយទានទាំងនេះ ដើម្បីឱ្យយើងអាចជួយគ្នាទៅវិញទៅមក។

“មានព្រះអំណោយទានផ្សេងៗពីគ្នា តែមានព្រះវិញ្ញាណតែមួយព្រះអង្គទេ ដែលប្រទានអោយព្រះវិញ្ញាណ ប្រោសប្រទានអោយម្នាក់ៗសំដែងព្រះអំណោយទាន ដើម្បីជាប្រយោជន៍រួម។” (១កូរិនថូស ១២:៤, ៧)

“គឺព្រះអង្គប្រទានអោយម្នាក់ចេះនិយាយប្រកបដោយប្រាជ្ញា ហើយព្រះវិញ្ញាណដែលប្រទានអោយម្នាក់ ទៀតចេះនិយាយ ដោយយល់គំរាងការដ៏លាក់កំបាំងរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះវិញ្ញាណដែលប្រទានអោយ ម្នាក់ទៀតមានជំនឿ ព្រះវិញ្ញាណដែលប្រទានអោយម្នាក់ទៀតចេះប្រោសមនុស្សអោយជាពីជំងឺ អោយ ម្នាក់ទៀតចេះធ្វើការអស្ចារ្យ អោយម្នាក់ទៀតចេះថ្លែងព្រះបន្ទូល អោយម្នាក់ទៀតចេះស្ទង់មើលវិញ្ញាណល្អ ឬ អាក្រក់ អោយម្នាក់ទៀតចេះនិយាយភាសាចម្រើនអស្ចារ្យ អោយម្នាក់ទៀតចេះបកប្រែន័យភាសាទាំង នោះ។” (១កូរិនថូស ១២ ៨,១០)

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអាចប្រទានដល់គ្រូគង្វាលរបស់អ្នក ឬ គ្រិស្តបរិស័ទដែលពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណនូវសារ ដែលប្រកបដោយប្រាជ្ញា និងការយល់ដឹងដែលអ្នកត្រូវការ។ សារនេះអាចមកកាន់អ្នកផ្ទាល់ក្នុងចំណាប់អារម្មណ៍មួយដ៏ ជ្រាលជ្រៅ ឬ ការយល់ដឹងភ្លាមៗមួយរំពេច។ ភ្លាមៗនោះ អ្នកស្រាប់តែយល់អ្វីជាបំណងព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ សម្រាប់ស្ថានភាពណាមួយ។ ការបើកសម្តែងពីអត្ថន័យនៃអត្ថបទគម្ពីរ និងការឆ្លើយតបចំពោះបញ្ហារបស់អ្នកចេញពីខាង ក្រៅគំនិតរបស់អ្នក។ ព្រះជាម្ចាស់ប្រទានព្រះបន្ទូលដែលអ្នកត្រូវការដើម្បីជួយដល់ម្នាក់ផ្សេងទៀត។

នៅពេលអ្នកប្រាប់មនុស្សអំពីព្រះអម្ចាស់ ឬ បង្រៀនមេរៀនព្រះគម្ពីរ អ្នកត្រូវការការដឹកនាំរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ឪពុកម្តាយត្រូវការការនិយាយប្រកបដោយប្រាជ្ញាដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីផ្តល់ដំបូន្មានត្រឹមត្រូវដល់កូនរបស់ពួកគេ។ កិច្ចការរបស់ព្រះវិញ្ញាណសម្រាប់ជីវិតរស់នៅជាក់ស្តែងជាប្រចាំថ្ងៃ មិនមែនគ្រាន់តែសម្រាប់ពេលមានបញ្ហាប៉ុណ្ណោះទេ។

“ពេលខ្ញុំអធិស្ឋាន ខ្ញុំតែងតែនឹកគិតដល់បងប្អូនជានិច្ច សូមអោយព្រះរបស់ព្រះយេស៊ូគ្រិស្តជាអម្ចាស់នៃ យើង គឺព្រះបិតាប្រកបដោយសិរីរុងរឿង ប្រទានព្រះវិញ្ញាណ អោយបងប្អូនមានប្រាជ្ញា និងសំដែងអោយបង ប្អូនស្គាល់ព្រះអង្គយ៉ាងច្បាស់។” (អេភេសូ ១:១៦-១៧)

“ហើយព្រះអង្គប្រទានអោយគាត់ពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណ ដើម្បីអោយលោកមានប្រាជ្ញាឆ្លាតវាងវៃ ចេះធ្វើ គ្រប់កិច្ចការ” ។ (និកូមនំ ៣៥:៣១)

ការថ្លែងព្រះបន្ទូល ព្រះរាជសារជាភាសាដទៃ និងការបកប្រែភាសាដទៃជារៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមានព្រះ បន្ទូលមកកាន់ក្រុមជំនុំ។ ការថ្លែងព្រះបន្ទូលជាព្រះរាជសាររបស់ព្រះជាម្ចាស់ក្នុងភាសារបស់អ្នកថ្លែង។ វាអាចជាប្រាប់ពីអ្វី មួយដែលនឹងកើតឡើងនៅថ្ងៃអនាគត ឬ ជាសារនៃការដាស់តឿន និងលើកទឹកចិត្តដើម្បីជួយដល់អ្នកស្តាប់។ ជួនកាល

ព្រះរាជសារថ្លែងជាភាសាដទៃថ្លែងចេញមុន បន្ទាប់មកមានគេបកស្រាយភាសាដទៃនោះតាមក្រោយ។ ព្រះអំណោយទាន
ទាំងពីរនេះរួមគ្នា គឺដូចនឹងព្រះអំណោយទាននៃការថ្លែងព្រះបន្ទូលដែរ។

អ្នកខ្លះភ័យខ្លាចចំពោះព្រះអំណោយទានខាងវិញ្ញាណទាំងនេះ ព្រោះតែសារខុសឆ្គងដែលពួកគេបានឮ។ នេះដូច
ជាការបដិសេធមិនព្រមទទួលលុយ ព្រោះអ្នកអាចទទួលលុយក្លែងក្លាយ។ មាសតាំងតែងតែព្យាយាមធ្វើឱ្យមនុស្សច្របូក
ច្របល់ តាមរយៈការចម្លងតាមកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ មានព្យាករក្លែងក្លាយមួយចំនួននៅជំនាន់ព្រះគម្ពីរ ក៏ដូចជា
សព្វថ្ងៃនេះផងដែរ។ ប៉ុន្តែ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ មិនចង់ឱ្យយើងបដិសេធព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះអង្គឡើយ ដោយព្រោះ
តែការភ័យខ្លាចទទួលការក្លែងបន្លំ ឬ ចម្លងតាមកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។

ព្រះជាម្ចាស់ក៏មិនសព្វព្រះហឫទ័យឱ្យមាសតាំងចោកបញ្ឆោតយើង ដោយការចម្លងតាមកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់
ដែរ។ ហេតុដូច្នោះ ព្រះអំណោយទានមួយនៃព្រះអំណោយទានរបស់វិញ្ញាណ គឺការស្គាល់វិញ្ញាណអាក្រក់ និងល្អ។ ព្រះ
អំណោយទាននេះការពារក្រុមជំនុំកិច្ចការរបស់វិញ្ញាណអាក្រក់ និងគំនិតខុសឆ្គងរបស់មនុស្ស។ ពេលខ្លះ មនុស្សយល់
ច្រឡំចំពោះគំនិតផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេថាជាការបើកសម្តែងដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់។ អ្នកខ្លះនាំមកនូវភាពច្របូកច្របល់
យ៉ាងខ្លាំងតាមរយៈការផ្តល់ “សារ” ប្រាប់អ្នកដទៃត្រូវរៀបការជាមួយនរណា ទៅកន្លែងណា និងធ្វើអ្វី។ ហេតុដូច្នោះ
ព្រះជាម្ចាស់បង្គាប់យើងឱ្យល្បួងលក្របំបាត់សារទាំងអស់។

“កុំរារាំងសកម្មភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណឡើយ កុំមើលងាយការថ្លែងព្រះបន្ទូល ចូរពិចារណាមើលគ្រប់សេចក្តី
ទាំងអស់ ហើយស្រង់យកសេចក្តីណាដែលល្អ។ ត្រូវចៀសចេញអោយផុតពីអំពើអាក្រក់គ្រប់បែបយ៉ាង”។
(១ថៃស្យាឡូនិក ៥:១៩-២២)

ព្រះរាជសារដែលមកពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបំពេញតាមខ្នាតគំរូប្រាំយ៉ាងនេះ៖

១. សារត្រូវតែស្របគ្នាទាំងស្រុងជាមួយនឹងព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ឧទាហរណ៍ សារដែលប្រាប់បុរសម្នាក់ឱ្យ
យកប្រពន្ធរបស់បុរសម្នាក់ទៀត វាមិនអាចមកពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឡើយ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានយាងមក
ដើម្បីជួយយើងឱ្យស្តាប់បង្គាប់ព្រះជាម្ចាស់ មិនមែនប្រាប់ឱ្យធ្វើអ្វីមួយដែលព្រះជាម្ចាស់ហាមឃាត់នោះឡើយ។
ការស្របតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ជាការល្បួងលង្ហែងបំបាត់។ យើងត្រូវវាយតម្លៃគ្រប់អ្វីៗទាំងអស់
ជាមួយព្រះបន្ទូលព្រះជាម្ចាស់។
២. សារត្រូវតែពិតត្រឹមត្រូវ។ ប្រសិនបើការថ្លែងសារនោះមិនពិតត្រឹមត្រូវទេ សារនោះក៏មិនមែនមកពីព្រះវិញ្ញាណដ៏
វិសុទ្ធឱ្លើយ ដ្បិតព្រះអង្គជាព្រះវិញ្ញាណនៃសេចក្តីពិត។ ការថ្លែងព្រះបន្ទូលដែលមកពីព្រះអម្ចាស់ ពិតជាកើតមាន
ឡើង។

“ប្រសិនបើព្យាករណ៍ណាម្នាក់ប្រកាសថា ស្រុកបានសុខសាន្ត យើងដឹងថាព្រះអម្ចាស់ចាត់ព្យាករណ៍នោះមក មែន លុះត្រាណាតែស្រុកបានសុខសាន្ត ដូចពាក្យគាត់ប្រកាស។” (យេរេមា ២៨:៩)

“អ្នកប្រហែលជាសួរថា តើធ្វើដូចម្តេចអោយដឹងថា ពាក្យណាមួយដែលមិនមែនមកពីព្រះអម្ចាស់។ ពេលព្យាករណ៍ណាម្នាក់ថ្លែងពាក្យក្នុងនាមរបស់ព្រះអម្ចាស់ តែមិនឃើញមានហេតុការណ៍អ្វីកើតឡើងដូច ពាក្យគេប្រកាសទេ បានសេចក្តីថាពាក្យនោះមិនមែនជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអម្ចាស់ទេ។ ព្យាករណ៍នោះ ហ៊ាននិយាយដោយចិត្តឯង ដូច្នោះ កុំខ្លាចគេអោយសោះ។” (ទុតិយកថា ១៨:២១-២២)

“កាលណាព្រះវិញ្ញាណនៃសេចក្តីពិតយាងមកដល់ ព្រះអង្គនឹងណែនាំអ្នករាល់គ្នាអោយស្គាល់សេចក្តី ពិតគ្រប់ជំពូក។” (យ៉ូហាន ១៦:១៣)

៣. សារនោះលើកតម្កើងព្រះគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់លើកតម្កើងទាំងព្រះបិតា និងព្រះបុត្រា។

“ព្រះអង្គនឹងសំដែងសិរីរុងរឿងរបស់ខ្ញុំ។” (យ៉ូហាន ១៦:១៤)

“អ្នកណាម្នាក់មានព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ណែនាំ អ្នកនោះពុំអាចពោលថា ព្រះយេស៊ូវត្រូវ បណ្តាសាកើតទេ។” (១កូរិនថូស ១២:៣)

៤. សារនោះនឹងនាំមកនូវព្រះពរ មិនមែនភាពច្របូកច្របល់នោះទេ។

“អ្នកណានិយាយភាសាចម្លែកអស្ចារ្យ អ្នកនោះកសាងតែខ្លួនឯងប៉ុណ្ណោះ រីឯអ្នកថ្លែងព្រះបន្ទូលវិញ កសាងក្រុមជំនុំ...ការទាំងអស់នេះ ដើម្បីកសាងក្រុមជំនុំ។” (១កូរិនថូស ១៤:៤, ២៦)

៥. អ្នកដែលផ្តល់សារ គឺត្រូវដឹងខ្លួន និងមានការទទួលខុសត្រូវក្នុងការធ្វើគ្រប់កិច្ចការទាំងអស់ទៅតាមសណ្តាប់ ធ្នាប់ត្រឹមត្រូវ។ ពេលខ្លះ មារសាតាំងចម្លងតាមកិច្ចការរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ការជឿលើវិញ្ញាណខ្មោច គ្រ ខាបព្រលឹងអាចកាំងស្មារតី និងមិនដឹងខ្លួនអំពីអ្វីពួកគេនិយាយ នៅពេលមានវិញ្ញាណមួយទៀតត្រួតត្រាពួក គេ។ ប៉ុន្តែ នៅពេលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានសារតាមរយៈបុគ្គលណាម្នាក់ ព្រះអង្គសម្តែងដោយអោយបុគ្គល នោះដឹងខ្លួន។ បុគ្គលនោះអាចជ្រើសរើសពេលណាត្រូវនិយាយ និងពេលណាក្សត្រាភាពស្ងៀមស្ងាត់ ដើម្បីកុំឱ្យ គាត់បង្ហាត់ដល់រាជសារដែលព្រះជាម្ចាស់បានប្រទានដល់គ្រូគង្វាល ឬ អ្នកដទៃ។ លោកប៉ូលបង្រៀនសេចក្តី នេះយ៉ាងច្បាស់ក្នុងកណ្តុកម្ពីរ ១កូរិនថូស ១៤។ គ្រូគង្វាលគួរតែលើកទឹកចិត្តឱ្យប្រើព្រះអំណោយទានរបស់ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ប៉ុន្តែ ក្នុងពេលជាមួយគ្នា គាត់មានការទទួលខុសត្រូវ ដើម្បីមើលថាគ្រប់ការទាំងអស់ត្រូវបាន ធ្វើតាមសណ្តាប់ធ្នាប់ត្រឹមត្រូវ មិនមែនដោយភាពច្របូកច្របល់នោះឡើយ។ ហេតុដូច្នោះ អស់អ្នកដែលមានព្រះ

អំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណ ត្រូវតែទទួលស្គាល់ភាពជាអ្នកដឹកនាំរបស់គ្រូគង្វាល និងមិនត្រូវអន់ចិត្តនឹងការ
ណែនាំ ឬ ជំនុំនានរបស់គាត់ឡើយ។

“ព្រះអំណោយទានខាងការថ្លែងព្រះបន្ទូល ស្ថិតនៅក្រោមអំណាចរបស់អ្នកថ្លែងព្រះបន្ទូលជឿត
ព្រះជាម្ចាស់មិនសព្វព្រះហឫទ័យនឹងការខ្វះសណ្តាប់ធ្នាប់ទេ គឺព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យនឹងសេចក្តី
សុខសាន្ត...ត្រូវធ្វើការទាំងអស់នេះ ដោយសមរម្យ និងដោយមានសណ្តាប់ធ្នាប់។”
(១កូរិនថូស ១៤:៣២-៣៣, ៤០)

លំហាត់អនុវត្ត

៦ ចូរទន្ទេញចងចាំកណ្តិតម៉ឺរ ១ថ្ងៃស្យាឡូនិក ៥:១៩-២២ ។

៧ អ្នកបានសិក្សាខ្នាតគំរូប្រាំយ៉ាង ដើម្បីប្រើសម្រាប់វិនិច្ឆ័យសារណាមួយដែលពិតជាមកពីព្រះជាម្ចាស់។ ចូរគូសរង្វង់អក្សរ
នៃពាក្យ ឬ ឃ្លានីមួយៗដែលជាខ្នាតគំរូនោះ (មានខ្នាតគំរូទាំងអស់ប្រាំ)។

- ក) សាររ៉ែងដែលមានសេចក្តីលម្អិតច្រើន។
- ខ) ការលើកតម្កើងព្រះគ្រីស្ទ។
- គ) ពោរពេញដោយកម្លាំង ព្រះខ្លាំង និងប្រកបដោយសិទ្ធិអំណាច។
- ឃ) ក្រោមអំណាចរបស់អ្នកថ្លែងព្រះបន្ទូល។
- ង) នាំព្រះពរដល់អ្នកស្តាប់។
- ច) អមជាមួយទឹកភ្នែក។
- ឆ) ស្របតាមព្រះបន្ទូលព្រះជាម្ចាស់។
- ជ) ជាសារពិតត្រឹមត្រូវ។

ឃ. ព្រះអង្គដឹកនាំអ្នកតាមរយៈនិមិត្ត សុបិន និងស្ថានភាព

He Leads You by Visions, Dreams, and Circumstances

គោលដៅទី៤. បង្ហាញពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់អាចដឹកនាំអ្នកតាមរយៈនិមិត្ត សុបិន និងស្ថានភាព។

អ្នកបានអានក្នុងព្រះគម្ពីរអំពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់មានព្រះបន្ទូលមកកាន់មនុស្សតាមរយៈនិមិត្ត និងសុបិន។
ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនៅតែមានព្រះបន្ទូលមកកាន់មនុស្សតាមរបៀបនេះនាពេលសព្វថ្ងៃនេះផងដែរ។ អ្វីដែលព្យាករណ៍យ៉ូអែល
បានថ្លែងទំនាយ គឺកំពុងកើតឡើង។

“ពួកយុវជននឹងនិមិត្តឃើញការអស្ចារ្យ ហើយពួកចាស់ទុំរបស់អ្នករាល់គ្នានឹងយល់សុបិន្តនិមិត្ត”។
(កិច្ចការ ២:១៧)

ក្នុងឆ្នាំ១៩៤០ ប៊ី ធី បាត (B.T. Bard) បានសរសេរអំពីការចាក់បង្ហូរដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះវិញ្ញាណក្នុងក្រុងប៉េកាំង។

មានការសារភាពបាប ទោសកំហុស ព្រះរាជសារជាភាសាដទៃ និងការបកស្រាយការច្នៃប្រែបន្តលក្ខណៈ
យល់សុបិន្តនិមិត្តខាងវិញ្ញាណ និងមិត្តមកពីស្ថានបរមសុខរបស់ព្រះគ្រីស្ទ និងទឹកដីប្រកបដោយសិរីរុងរឿង
ការប្រោសឱ្យជាមកពីព្រះជាម្ចាស់ ហើយលើសពីនោះ វិញ្ញាណនៃការសរសើរតម្កើង និងថ្វាយបង្គំ។

កៅ ជូ ជូ ពិតជាចង់នៅក្នុងវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ប៉ុន្តែ នាងភ័យខ្លាចថាមានការអូតសម្តែងពីខ្លួននាង ឬ មាន
នរណាដាក់ដៃលើនាង។ រំពេចនោះ នាងបានឃើញព្រះយេស៊ូក្នុងនិមិត្ត ហើយព្រះអង្គបានដាក់ព្រហស្ថស្នាមដៃក្រោម
យ៉ាងស្រទន់ទៅលើនាង។ នាងបានដួលទៅនឹងឥដ្ឋ ក្រោមអំណាចចេស្តារបស់ព្រះវិញ្ញាណ និងស្រាប់តែនិយាយដោយ
អំណរយ៉ាងក្រៃលែងជាភាសាដទៃផ្សេងទៀតតាមព្រះវិញ្ញាណបានប្រទានពាក្យសំដីដល់នាង។

សុបិនដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់មានភាពរស់រវើកខ្លាំង ព្រមទាំងទាក់ទាញចំណាប់អារម្មណ៍បុគ្គលនោះយ៉ាងជ្រាល
ជ្រៅ។ ព្រះជាម្ចាស់បានដាស់តឿនមនុស្សជាច្រើនក្នុងសុបិនឱ្យបោះបង់ចោលអំពើបាប និងទទួលព្រះយេស៊ូជាព្រះសង្គ្រោះ
របស់ពួកគេ។ អ្នកអាចទទួលព្រះពរ ជំនួយ និងការលើកទឹកចិត្តក្នុងសុបិនរបស់អ្នក។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអាចដឹកនាំអ្នក
ឱ្យអធិស្ឋានសម្រាប់នរណាម្នាក់ ឬ ដាស់តឿនអ្នកអំពីគ្រោះថ្នាក់ណាមួយ។

សុបិនភាគច្រើនមិនមែនជាបើកសម្តែងដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់ឡើយ។ អនុសម្បជញ្ញៈរបស់អ្នកបន្តដំណើរការ
ខណៈពេលដែលអ្នកគេង និងកែច្នៃគំនិតរបស់អ្នកទៅជាសុបិន្ត។ ប៉ុន្តែ អ្នកអាចធ្វើឱ្យសុបិនទាំងនេះដំណើរការបាន
សម្រាប់អ្នក។ សូមប្រើសុបិននេះជាការដាស់តឿនដើម្បីអធិស្ឋានសម្រាប់គ្រប់គ្នា ដែលអ្នកឃើញក្នុងសុបិន។

លំហាត់អនុវត្ត

៨ ប្រសិនបើអ្នកមានសុបិនដែលបង្កប់អត្ថន័យខាងវិញ្ញាណ ចូរទូលសុំព្រះជាម្ចាស់ឱ្យបង្ហាញអ្នកពីអត្ថន័យនោះ។

ស្ថានភាព និងចំណុច Circumstances and Impressions

គ្រីស្ទបរិសុទ្ធម្នាក់បានខកខានជិះរថយន្តក្រុង ហើយបួនម៉ោងក្រោយមក នាងបានជិះរថយន្តបន្ទាប់មួយទៀត
ហើយបានអង្គុយក្បែរស្រ្តីម្នាក់ដែលត្រូវការព្រះជាម្ចាស់ ព្រមទាំងអាចដឹកនាំនាងឱ្យស្គាល់ព្រះគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ
បានដឹកនាំការនោះតាមរយៈស្ថានភាព ។

តើទ្វារនៃឱកាសហាក់បីដូចជាបិទសម្រាប់អ្នកដែរឬទេ? ចូរក្រឡេកមើលជុំវិញ! ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអាចកំពុង បើកទ្វារសម្រាប់ឱកាសប្រសើរជាងនេះ។ ចូរពិចារណាអំពីគ្រិស្តបរិស័ទដំបូង ដែលគេចខ្លួនពីក្រុងយេរូសាឡឹមដើម្បី សង្គ្រោះជីវិតរបស់ពួកគេ។ ប៉ុន្តែ គ្រប់កន្លែងដែលពួកគេទៅ ពួកគេបានផ្សព្វផ្សាយដំណឹងល្អ ហើយព្រលឹងមនុស្សជាច្រើន បានទទួលការសង្គ្រោះ។ លោកប៉ូលស្ថិតនៅក្នុងគុក មិនអាចបន្តដំណើររបស់កកម្មរបស់គាត់ទេ ប៉ុន្តែ ខណៈពេលគាត់នៅ ទីនោះ គាត់បានសរសេរលិខិតមួយចំនួន។

តើស្ថានភាពនៅជុំវិញអ្នកមានការលំបាកខ្លាំងដែរឬទេ? ប្រហែល ព្រះជាម្ចាស់បានដាក់អ្នកនៅទីនោះ ដើម្បីឱ្យអ្នក អាចធ្វើអ្វីមួយចំពោះស្ថានភាពនោះ។ ចូរទូលសុំព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដើម្បីជួយអ្នកឱ្យមើលឃើញអ្វីដែលអ្នកអាចធ្វើបាន។ បន្ទាប់មកបើកភ្នែករបស់អ្នក និងចេញទៅផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពនោះ។ អ្នកជាចង្រ្កីរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ កុំអ្វីទាំងអស់ពីភាព ងងឹត ផ្ទុយទៅវិញ ចូរបញ្ចេញពន្លឺក្នុងកន្លែងណាដែលអ្នកទៅ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធច្រើនតែដឹកនាំអ្នកតាមរយៈគំនិត នៅពេលអ្នកទុកចិត្តលើព្រះអង្គឱ្យជួយអ្នកក្នុងការសម្រេច ចិត្ត។ នៅពេលអ្នកគិតអំពីការធ្វើអ្វីមួយ អ្នកមានអារម្មណ៍ថាសន្តិភាពក្រៅលែងអំពីការនោះ។ ប៉ុន្តែ នៅពេលអ្នកគិតអំពីការ មួយផ្សេងទៀត អ្នកមានអារម្មណ៍ថាមិនស្រួល។

អ្នកជំនួញគ្រិស្តបរិស័ទម្នាក់បានកក់ទុកកន្លែងអង្គុយលើយន្តហោះមួយ ប៉ុន្តែ គាត់មានអារម្មណ៍ថាមិនស្រួល។ កាលណាគាត់កាន់តែគិតអំពីវា គាត់កាន់តែមានអារម្មណ៍អាក្រក់ខ្លាំងឡើង។ ជាចុងក្រោយ គាត់បានផ្លាស់ប្តូរកន្លែងអង្គុយ ដែលគាត់កក់ទុកនោះសម្រាប់ជើងហោះហើរលើកក្រោយ។ យន្តហោះដែលគាត់មានគម្រោងជិះនោះបានបុកគ្នា ហើយ អ្នកដំណើរទាំងអស់បានស្លាប់។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានជួយសង្គ្រោះជីវិតរបស់គាត់។

សុភាសិត ១៦:៩ "មនុស្សគិតគូរពីផ្លូវដែលខ្លួនត្រូវដើរ តែព្រះអម្ចាស់ជាអ្នកណែនាំផ្លូវ"។ គ្រូគង្វាលម្នាក់ដែលកំពុង ប្រញាប់ប្រញាល់ក្នុងការណាត់ជួបបានទទួលគំនិតមួយថា "ចូរឈប់ ហើយគោះទ្វារផ្ទះនេះ"។ គាត់មិនបានយកចិត្តទុក ដាក់នឹងគំនិតនេះ ប៉ុន្តែ គាត់កាន់តែមានគំនិតនេះខ្លាំងឡើង។ ជាចុងក្រោយ គាត់បានត្រឡប់ក្រោយ និងបានវិលទៅផ្ទះ នោះ។ ក្នុងផ្ទះនោះ គាត់បានឃើញគ្រិស្តបរិស័ទម្នាក់ដែលពិតជាត្រូវការជំនួយពីគាត់យ៉ាងខ្លាំង។

គ្រិស្តបរិស័ទម្នាក់មានអារម្មណ៍ជាបន្ទាន់ទៅសួរសុខទុក្ខមិត្តសម្លាញ់ម្នាក់។ នៅពេលគាត់បានមកដល់ គាត់បាន ឃើញមិត្តសម្លាញ់របស់គាត់រៀបរយសម្លាប់ខ្លួន។ គ្រិស្តបរិស័ទនោះអាចដឹកនាំគាត់ឱ្យស្គាល់ព្រះគ្រិស្ត និងបានជួយ សង្គ្រោះជីវិតរបស់គាត់។

បុរសម្នាក់មានប្រសាសន៍ថា “ព្រះជាម្ចាស់បានបង្គាប់ខ្ញុំនាំយករបស់ទាំងនេះសម្រាប់អ្នក” នៅពេលគាត់បានផ្តល់ អាហារមួយកន្លែកដល់គ្រូគង្វាលម្នាក់។ គ្រូគង្វាលម្នាក់ និងភរិយារបស់គាត់បានកំពុងអធិស្ឋាន សូមឱ្យព្រះជាម្ចាស់ផ្គត់ ផ្គង់សេចក្តីត្រូវការរបស់ពួកគេ ព្រោះពួកគេគ្មានថវិការ និងអាហារសម្រាប់បរិភោគទេ ។

ជីវិតអាចជាបទពិសោធន៍ប្លែកៗគួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍ជាបន្តបន្ទាប់សម្រាប់អ្នក នៅពេលអ្នកបានពោរពេញដោយ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និងរៀនដើរតាមការដឹកនាំរបស់ព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គនឹងដឹកនាំអ្នកឆ្ពោះទៅរកជីវិតមួយដែលមាន ប្រយោជន៍ និងពេញទៅដោយព្រះពរដ៏អស្ចារ្យ។

លំហាត់អនុវត្ត

៩ អ្នកបានអានឧទាហរណ៍ប្រាំយ៉ាងខុសៗគ្នាអំពីការដឹកនាំរបស់ព្រះជាម្ចាស់ តាមរយៈស្ថានភាព ឬ គំនិត។ ផ្អែកលើ ឧទាហរណ៍ទាំងនេះ តើគេអាចនិយាយយ៉ាងដូចម្តេចអំពីប្រភេទនៃការដឹកនាំនេះ?

- ក) វាច្រើនតែទាក់ទងនឹងអ្វីមួយដែលត្រូវចៀសវាង។
- ខ) វាប្រាកដច្បាស់ ហើយលទ្ធផលនាំមកនូវការលើកតម្កើងដល់ព្រះជាម្ចាស់។
- គ) គេអាចងាយនឹងព្រងើយកន្តើយ។
- ឃ) វាស្របតាមផែនការដែលព្រះអង្គបានរៀបចំ។

១០ តើអ្នកចង់បានព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឱ្យដឹកនាំអ្នកដែរឬទេ? ចូរដាក់សញ្ញា X នៅពីមុខជំហាននីមួយៗជារៀងរាល់ថ្ងៃ ដែលព្រះអង្គអាចជួយអ្នក “រស់នៅតាមព្រះវិញ្ញាណ” ។

-ចូរអាន និងសិក្សាព្រះគម្ពីរ។
-ចូរស្តាប់តាមអ្នកដឹកនាំដែលគោរពកោតខ្លាចព្រះជាម្ចាស់។
-ចូរពិសោធន៍ព្រះអំណោយទានខាងវិញ្ញាណ និងទទួលយកអ្នកដែលស្មោះត្រង់។
-ចូរស្តាប់ព្រះសូរសៀងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ប្រសិនបើព្រះអង្គប្រើសុបិន និង និមិត្ត។
-ចូរស្តាប់តាមការដាស់តឿន ឬ ការដឹកនាំរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ប្រសិនបើព្រះអង្គដឹកនាំអ្នកតាមរយៈស្ថានភាព ឬ គំនិត។

សូមផ្ទៀងផ្ទាត់មើលរបស់អ្នក

- ១០ ចំណុចទាំងអស់នេះជារបៀប “ដើរដោយព្រះវិញ្ញាណ”
- ១ អនាគត សេចក្តីស្រឡាញ់។
- ៩ ខ) វាប្រាកដណាស់ ហើយលទ្ធផលនាំមកនូវការលើកតម្កើងព្រះជាម្ចាស់។
- ៧ ខ) ការលើកតម្កើងព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។
យ) ក្រោមអំណាចរបស់អ្នកថ្លែង។
ង) ការនាំព្រះពរដល់អ្នកស្តាប់។
ជ) ស្របតាមព្រះបន្ទូលព្រះជាម្ចាស់។
ឈ) មានសារពិតត្រឹមត្រូវ។